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Slavnostní odhalení pramene  
 

Jistě už každý obyvatel Plesné ví, že v lese nedaleko 

plesenského vlakového nádraží byl objeven radioaktivní 

pramen. Stalo se tak 13. června 2016 skupinou studentů 

z Přírodovědecké fakulty Univerzity Karlovy. Pramen byl 

pojmenován podle významného hydrogeologa Břetislava 

Vylity, který svůj život zasvětil minerálním vodám 

v Západních Čechách. Pramen v Plesné se tedy jmenuje 

pramen Břetislav. Místní žáci však také vybrali jméno pro tento 

neobyčejný pramen. Nazvali jej Radonka a název se velice 

rychle ujal i mezi plesenskými občany. Pramen se tedy celým 

jménem nazývá Radonka - pramen Břetislav. V roce 2017 byl 

tento pramen upraven do dnešní podoby. Kamenná mohyla 

stojí díky nestabilnímu podloží zhruba na 35 pilířích, které jsou 

dále utěsněny jílem. Nedaleko mohyly je studánka, která může 

sloužit k ozdravným koupelím, ale teplota vody dosahuje 

pouhých 8 – 11°C, proto je lepší využívat vodu spíše 

k zábalům. Vodu si můžete načepovat do pet lahví. Musíte ale 

vodu napouštět po stěně lahve a dávat pozor, aby v lahvi 

nevznikla vzduchová bublina. Jen tak si donesete vodu domů i 

s její radioaktivitou. Měřením se zjistilo, že pramen je svou 

radioaktivitou tím nejsilnějším volně vyvěrajícím pramenem 

v České republice, proto si svou vzácností zaslouží i zvláštní 

péči.  

V neděli 6. října 2019 proběhlo slavnostní odhalení 

desky nově objeveného pramene. Setkání účastníků bylo na 

vlakové zastávce, odkud se pomocí questu v doprovodu Mgr. 

Aleny Jelínkové dostali lesní cestou k prameni. Zde došlo 

k samotné slavnostní chvíli, kdy byl odhalen kámen s 

připevněnou deskou, nesoucí název pramene a míru jeho 

radioaktivity v jednotkách Bq/l. 

Slavnostní chvíli zahájili trubači LČR z Kladské. LČR 

zakoupily pamětní desku, kterou připevnil pan Roman 

Horčička. Úvodem nás přivítal Ing. Jiří Illichman, lesní správce 

LČR Františkovy Lázně. Pozdravil pana starostu Petra 

Schallera, místostarostku Mgr. Alenu Jelínkovou a ostatní 

hosty. Představil nám i samotný pramen a seznámil nás s jeho 

hodnotami i se vznikem jeho jména. O samotném objevení 

pramene nám povyprávěla Mgr. Alena Jelínková, která se 

zároveň společně s Ekotýmem základní školy o pramen 

celoročně stará. Podotkla, že okolí pramene si lidé sami 

zvelebují, což je velmi potěšující, protože je vidět, že je 

pramen využíván, a zmínila také fakt, že zde lidé nenechávají 

téměř žádný nepořádek. Na závěr byla odhalena a pokřtěna 

pamětní deska pramene, jak jinak, než vílou Radonkou vodou 

z Radonky. Pro všechny zúčastněné bylo připraveno pohoštění, 

které pro nás připravily pekařky ze Svazu žen, Marie 

Merhoutová, Jana Krupičková a Stáňa Šulhofová, dále 

připravila výborné věnečky Mgr. Alena Jelínková a buchtu 

upekla i Doriska Bigasová ml. Děkujeme všem pekařkám. Dále 

děkujeme LČR za podporu a spolupráci a všem milovníkům 

přírody, že budete náš pramen využívat ke svému prospěchu a 

zároveň ho hýčkat, aby byl zachován ve výborném stavu i pro 

další návštěvníky.  

Doris Bigasová, MKS Plesná 
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Zprávy ze základní školy 
 

Písničkový kolotoč 
 

V úterý 10. září od devíti hodin byl v místním 

kulturním středisku připraven pro žáky 1. stupně výchovně 

vzdělávací hudební program pod názvem Písničkový kolotoč. 

Povídali jsme si o tom, co vlastně písnička je, jaké druhy 

písniček známe nebo jak taková písnička vlastně vzniká.  No a 

ti nejodvážnější pak do mikrofonu zazpívali svou oblíbenou 

píseň.  

          V samotném závěru bylo velmi příjemné, když 

z řad malých posluchačů zazněla správná odpověď na otázku: 

Jakým jazykem se domluví lidé na celém světě⁇ No přece 

hudbou … ♫ ☼ ♫ 

Mgr. Anna Horčičková, tř. učitelka 4. A 

 

Naše škola má čtvrtý titul Ekoškola 
 

V loňském školním roce završil Ekotým naší školy za 

pomoci žáků, učitelů a provozních zaměstnanců naší školy 

dlouhou čtyřletou pouť k dalšímu titulu Ekoškola.  Je za tím 

schována spousta práce dětí i dospělých, kterým není lhostejné, 

jak vypadá prostředí naší školy a našeho města. Během nich 

jsme se zabývali spoustou zajímavých a horkých témat. Řešili 

jsme problematiku používání palmového oleje a ničení 

deštných pralesů, potom nás velmi zajímala agrobiodiverzita a 

lokální potraviny. Ale stále jsme se zajímali o základní témata, 

kterými jsou Voda, Energie, Odpady, Prostředí školy. 

Podařilo se nám dostat se mezi pilotní školy 

v projektech Tajný život města a Menu pro změnu. Zvlášť akce 

s jídlem byly oblíbené a Vaříme s babičkami nemělo mezi 

školami konkurenci. Letošní Férová snídaně přes nepřízeň 

počasí sklidila dobré ohlasy.  

Ekotým z programu Ekoškola 21. 6. 2019 na 

Staroměstské radnici v Praze převzal čtvrtý titul a máme čtyři 

roky čas na další práci. Pomůžete nám? 

Mgr. Alena Jelínková 

 

Nejen mobilem a počítačem jsou naši žáci živi. 
 

Dne 17. 9. 2019 se družstvo ZŠMŠ Plesná, p. o., ve 

složení Patrik L., Šimon B., Martina M. a Petra Š. zúčastnilo  

1. ročníku sportovní soutěže „Krušnohorská hlídka“, která se 

konala pod záštitou hejtmanky Karlovarského kraje ve 

sportovním areálu sokolovské integrované školy. 

V úvodu soutěže pozdravili soutěžící radní pro 

školství p. Bradáč, velitel KVV plk. Kořínek a mistr Evropy a 

olympionik v rychlostní kanoistice p. Dvořák, kteří soutěžícím 

popřáli hodně sportovních úspěchů a příjemných zážitků 

v doprovodném programu. 

Pořadatelem byl Karlovarský kraj společně 

s Krajským vojenským velitelstvím v Karlových Varech, které 

zabezpečilo i bohatý doprovodný program, ve kterém si naši 

žáci mohli vyzkoušet střelbu z pušek a pistolí na vojenských 

trenažerech, seznámit se s automobilní technikou AČR Tatra 

815 a 810, vyhledat kovové předměty pomocí minohledačky, 

prohlédnout a vyzkoušet si samopal vz. 58 a útočnou pušku 

Bren, ale i další osobní zbraně jako armádní pistole, útočné 

nože a radiostanice. Každé družstvo obdrželo i bohaté 

občerstvení, upomínkové předměty a pamětní list. 

Samotná soutěž byla velmi náročná, neboť jednotlivé 

disciplíny byly totožné s fyzickými testy pro přijímací řízení do 

střední vojenské školy, rozšířené o hod granátem na cíl, a 

konkurence družstev z jednotlivých škol byla veliká. 

Disciplína   

č. 1  běh na 1000 m 

č. 2  chlapci shyby na hrazdě 

 dívky šplh na tyči 

č. 3 hod granátem na cíl 

Některé z výkonů našich žáků byly mezi nejlepšími, 

např. Šimon a Patrik vyhráli 1. rozběh na 1 km v časech 3:10 a 

3:15 min, na 4. místě doběhla Petra. Skvělého času dosáhla 

Martina ve šplhu na tyči 4:40 s, škoda, že Petra měla zraněnou 

nohu, ale svou velkou bojovností zvládla šplh také na jedničku. 

Shyby na hrazdě: Šimon 11, Patrik 

8, také skvělý výsledek. Je též vidět, 

že skvělé podmínky pro sport v naší 

škole, především pro atletická a 

gymnastická cvičení, přináší své 

ovoce.  

Hod granátem na cíl ale 

nebyl naší parketou, tam jsme 

zaznamenali velkou bodovou ztrátu 

a poklesli na 11. místo, což bylo i 

naše celkové umístění z celkového 

počtu týmů 22 - tedy krásný zlatý 

střed. 

Dosaženými výkony by 

naši žáci fyzické testy pro přijímací 

řízení, podle kterého byly disciplíny 

postaveny, splnili. 

Rád bych jim i touto cestou 

poděkoval za dosažené sportovní 

výsledky a vzornou reprezentaci naší 

školy a města Plesná. 

 

Ing. Antonín Dinga – učitel 
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Návštěva knihovny 
 

Dne 30. 9. žáci 4. A navštívili místní knihovnu. 

Tématem besedy byl vznik a vývoj českých lidových zvyků a 

tradičních svátků během celého roku.  

Připomněli jsme si, že české lidové svátky jsou 

souborem společenských obyčejů, zvyků a obřadů cyklického 

charakteru s různě dlouhou tradicí, vázaných na roční období 

nebo konkrétní datum. Tyto výroční obyčeje zahrnují pestrou 

paletu rituálního konání doprovázenou řadou rekvizit jako je 

hudba, písně, tanec, gesta nebo zvykoslovné texty. 

Povaha těchto svátků je v průběhu staletí proměnná. 

Většina z nich je výsledkem kulturního prolínání, výměn a 

postupného vrstvení v rámci evropské kultury. Výroční obyčeje 

mají původ v různých kalendářových systémech, zahrnujících 

astronomický, meteorologický, agrární, církevní a občanský. 

V průběhu besedy měli žáci možnost vyjádřit své 

pocity, názory a myšlenky, které se pojí k danému zvyku. 

Nejvíce emocí zaznělo k času adventnímu a očekávání 

nejkrásnějšího svátku Štědrého dne. Poté všichni kreslili svůj 

nejoblíbenější lidový obyčej. 

Ani tentokrát nezůstali žáci bez sladké odměny 

v závěru setkání. Tímto mnohokrát děkujeme vedení místní 

knihovny.  

Mgr. Anna Horčičková,  

tř. učitelka 4. A 

 

Exkurze do podzemí 
 

Žáci osmé a deváté třídy se dne 7. 10. 2019 v rámci 

dějepisu zúčastnili exkurze do plzeňského historického 

podzemí, aby se seznámili se vznikem takovéto městské části a 

poznali život měšťanů ve středověku.  

Částí podzemní trasy v délce cca 800 m nás provedla 

paní průvodkyně, od níž jsme si vyslechli zejména vybrané 

dějiny města Plzně – například vznik městského znaku, 

dobývání Plzně v době husitských válek a 30leté války nebo 

dějiny plzeňských řemesel. 

V podzemí jsou vystaveny také předměty, které byly 

odryty při průzkumech odpadních jímek a studní. Díky těmto 

předmětům si žáci udělali představu o každodenním životě 

středověkých lidí – např. způsobu a úrovně středověkého 

stolování. 

Na závěr jsme šli na náměstí ke katedrále sv. 

Bartoloměje, abychom si zde pro štěstí sáhli na plzeňského 

„andělíčka“, o jehož historii nám vyprávěla paní průvodkyně 

v podzemí. Cestou ke katedrále jsme uctili památku plzeňského 

rodáka Karla Gotta zapálením svíčky na pietním místě před 

plzeňskou radnicí.  

Mgr. Hana Hiřmanová, tř. učitelka 7. A 

 

 

Zprávy z mateřské školy 

 
Září v mateřské škole

  
Tento měsíc je ve školce nejdůležitější adaptace 

nových dětí, ale i těch, co již v uplynulých letech chodily. 

Zvykají si na nové prostředí třídy, paní učitelky a na nové 

kamarády, se kterými budou sedět u stolečků, hrát si nebo 

chodit na vycházky. Musí se naučit spoustu neznámých věcí, 

třeba poznat své místo v šatně, kde má každý novou značku, 

jejíž obrázek si musí zapamatovat. Hodně jsme si ve všech 

třídách povídali o prázdninách. Co jsme v létě viděli a zažili. 

Někdy se do vyprávění zapojila i představivost a fantazie dětí, 

to by rodiče nevěřili, kde všude byli a dokonce že i dinosauři 

existují. 

V září využíváme nabídky sklizně ovoce a zeleniny, 

děti poznávaly různé druhy, tvary, barvy a chutě. Vyráběli jsme 

saláty nebo kompoty a ti odvážnější se nebáli ochutnat třeba 

papriku. 

Uspořádali jsme na zahradě ,,Bramboriádu“. Děti se 

s nadšením pouštěly do úkolů, jejichž součástí tato potravina 

byla. Všichni sbírali, vozili, házeli nebo razítkovali. Velmi rády 

si děti ochutnaly brambůrky a jako odměna nechybělo něco 

sladkého. 

Naši předškoláci se zúčastnili sportovního dne na 

hřišti ve Skalné. Spolu s dětmi z jiných školek procházeli různá 

sportovní stanoviště, kde si pod dohledem trenérů vyzkoušeli 

sportovní disciplíny. 

Přijelo do školky i oblíbené divadlo Letadlo 

s pohádkou V korunách stromů, která byla vhodně 

zakomponovaná do změn podzimní přírody. 

Naše nejstarší děti zažily i pravou divadelní atmosféru 

návštěvou divadla v Chebu. Pohádka se tam jmenovala ,,O 

Hrochovi, který se nebál očkování“, a tak to možná někomu 

pomůže strach u doktora překonat.    

Kolektiv učitelek MŠ

https://cs.wikipedia.org/wiki/Zvyk
https://cs.wikipedia.org/wiki/Ritu%C3%A1l
https://cs.wikipedia.org/wiki/Gesto
https://cs.wikipedia.org/wiki/Kalend%C3%A1%C5%99
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Městská knihovna Plesná 
 

Celé Česko čte dětem v městské knihovně 
 

V pátek 20. září jsme se sešli poprvé v novém školním 

roce s dětmi v malém sále MKS při společném čtení.  I když 

děvčat přišlo jen pět, stihli jsme si vyprávět o prázdninách, dali 

jsme si malý kvíz, kde byly zdánlivě jednoduché otázky, ale 

některým dívkám tak jednoduché nepřipadaly. Tady je jedna 

z nich: jaká země se vám vybaví, když se řekne pizza. 

Odpověď jistě každý zná, ale pro děvčata byla tvrdým oříškem. 

Z knihy Josefa Václava Sládka Od žežulky k Mikuláši jsme si 

společně recitovali básničky, například Vlaštovky táhnou a 

Babí léto. Hrůzostrašné pohádky pro malé Strašpytlíky od 

Jiřího Žáčka, které ilustroval Adolf Born, se líbily. Přečetli 

jsme si z nich ruskou pohádku Tři sta let, jejímž mottem je: 

„Když čas, náš pán, si z lidí tropí žerty, překoná i ty 

nejstrašnější čerty“.  Další, a to nizozemská pohádka, byla 

Ďábel z Aalstu a její motto: „Člověk se tomu jenom diví, že 

díky ďáblům je svět spravedlivý“. Dostali jsme se až ke státním 

svátkům a tady nastal problém. Myslím, že každý Čech by měl 

vědět, jaké státní svátky máme a proč se slaví. A nebrat tyto 

dny pouze jako den volna navíc. Proto se k nim na některém 

z našich setkání jistě vrátíme.  Při dalším čtení se sejdeme 25. 

října a doufám, že ve větším počtu.  Děkuji všem děvčatům za 

návštěvu.  

Dana Placatková 

 

Nové knihy: 
 

Černá Jaroslava Dům v podhradí  

Bradford Barbara Taylor Hříchy panství Cavendon  

Sveistrup Soren Kaštánek  

Hendricks Greer  Manželka mezi námi  

Zemanová Erika  Můj domov v Sudetech  

Grisham John Nevinný  

Beran Ladislav Velký pitaval města Písku  

Moyes Jojo Než jsem tě poznala  

Escobar Golderos Mario  Osvětimská ukolébavka  

Procházková Iva Uzly a pomeranče 

Peroutková Ivana Valentýnka a daleké kraje  

Jacobs Anne  Venkovské sídlo. Zlaté časy  

Finn A. J. Žena v okně 

 

Čekají nás dušičky, pozor na lidské hyeny a sváteční řidiče! 
 

Vzhledem k tomu, že počasí stále více připomíná 

podzim, začíná se brzy stmívat a stále častěji se setkáváme 

s mlhami, můžeme říct, že nastává dušičkové období. Památka 

zesnulých neboli Dušičky, připadají na datum 2. listopadu, lidé 

však navštěvují místa posledního odpočinku i s týdenním 

předstihem a mnohdy i několik dní poté. I v tomto smutném 

období je však potřeba si uvědomit, že musíme myslet na svou 

bezpečnost a hlídat si své osobní věci.    

Policisté Krajského ředitelství policie Karlovarského 

kraje by rádi apelovali na občany, aby si při návštěvě hřbitovů 

či dalších pietních míst dávali pozor na své osobní věci a 

zejména, aby nenechávali cenné věci, jako jsou kabelky, 

peněženky či mobilní telefony ve svých automobilech. 

K vykradení vašeho vozidla stačí zkušeným pachatelům této 

trestné činnosti jen několik málo vteřin a návštěva hřbitova Vás 

může vyjít i na několik tisíc korun.  

Ke krádežím však nedochází jen na přilehlých 

parkovištích městských a obecních hřbitovů, ale i přímo na 

samotných místech posledního odpočinku. Zloději se nestydí 

okrádat návštěvníky hřbitova, ani odcizit smuteční dekoraci či 

květiny přímo z hrobů zemřelých a ty následně dále prodávat.  

Během těchto pochmurných dní však vyjíždí i 

sváteční řidiči. Senioři, kteří svá vozidla vytahují z garáží 

právě jen za účelem návštěvy hřbitova nebo v případě dalších 

svátečních okamžiků. Sváteční řidiče může překvapit hustota 

provozu, nepříznivé povětrnostní podmínky či agresivita 

ostatních řidičů. Právě tito řidiči pro Vás mohou být v dnešní 

uspěchané době další hrozbou. V případě, že se s nimi 

v silničním provozu potkáte, dodržujte od něj náležitý odstup a 

buďte obezřetní.  

Dušičkové období je také vhodnou dobou přípravy 

Vašeho vozidla na zimu. Každoročně máme povinnost mít na 

svých vozidlech od 1. listopadu do 31. března zimní obutí, 

pokud se na pozemní komunikaci nachází souvislá vrstva 

sněhu, led nebo námraza, anebo to lze předpokládat. Zimní 

pneumatiky pak musí mít hloubku dezénu hlavních 

dezénových drážek nejméně 4 mm. Myslete také na výměnu 

provozních kapalin za nemrznoucí, abyste tak předešli 

pozdějším komplikacím.  

Přejeme příjemné prožití barevného podzimu bez 

nehod.  

nprap. Mgr. Věra Hnátková  

Krajské ředitelství policie Karlovarského kraje
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SPCCH 
 

Vyfoukaný podzimní zájezd 
 

V tmavém deštivém ránu v sobotu 5. října 2019 

nasedlo 49 přihlášených účastníků do známého, barevně 

kostičkovaného zájezdového autobusu, aby absolvovalo náš 

letošní podzimní zájezd.  Putování jsme zahájili krásným 

citátem od herce Viktora Preise „Moudří lidé nemají potřebu si 

nic dokazovat, což je znak zralosti. Oni dobře vědí, že se 

člověk učí pořád.“ A tak jsme se vyjeli „přiučit se“ do 

Ústeckého kraje, abychom ta naše moudra ještě trochu 

zdokonalili. 

Již v 8 hodin jsme byli uvítáni manželi Kantovými v 

jejich rodinné firmě SKLOart v Lubenci, kde se nás s energií a 

zápalem pro všechny jejich široké aktivity velmi vstřícně ujali. 

Prošli jsme dílnu, kde se vyrábějí nové vitrážové a pískované 

stěny, okna, stropy, světelné obrazy, tiffany lampy i různé 

interiérové překrásnosti. Věnují se nejen výrobě nových 

námětů, ale i restaurování vitráží a vytváření trojrozměrných 

soch, šperkům s polodrahokamy i drobným dárkovým 

předmětům, vytvořenými různými sklářskými technikami. O 

tom všem nám náš průvodce 

uměl zajímavě vyprávět a nám 

chyběla slova. Takové bylo 

ticho při poznávání nových 

zážitků. 

Ještě více nás 

uchvátila návštěva Vitrážového 

muzea v restaurovaném 

unikátním gotickém kostele sv. 

Jiljí v Libyni u Lubence, který 

manželé Kantovi s občanským 

sdružením, zachraňujícím 

mnoho památek v okolí, 

doslova zvedli z ruin. Postupně 

jej rekonstruují a zprovoznili 

jej turistům jako 

specializované vitrážové 

muzeum. Jak říká paní Jitka: 

„Skloubili své zaměstnání se 

svou láskou k historii a vitráži. 

V celé Evropě ještě nic 

takového není.“ A vynikající 

znalec kraje a amatérský 

archeolog pan Kanta dodal: „O 

historii tohoto řemesla se poměrně málo ví a dostupná 

literatura v českém jazyce je minimální. Proto má toto muzeum 

hostům objasnit začátky tajů vitráže a pochopit toto řemeslo od 

nejstarších dob po dnešek.“ Seděli jsme po obvodu vnitřního 

kostelíka a téměř nábožně poslouchali toto tajuplné vyprávění 

o osudu kostela v průběhu všech zmiňovaných staletí a o 

projektu budoucího vitrážového muzea, výjimečného snad v 

celoevropském prostoru. Obdivovali jsme stálou expozici 

vitrážových plastik ozvláštněných mozaikou a světlem v místě 

původního oltáře a se zájmem si prohlédli v podkroví kostela 

expozici zaměřenou na historii Lubenska. S velmi 

hmatatelnými památkami a osobnostmi místa, artefakty z doby 

mladší doby bronzové, pravěku a středověku až k posledním 

staletím. A tak jsme byli svědky záchrany gotické památky, kde 

neutuchá nadšení s širokou prací stejně zapálených přátel 

občanského sdružení. Za to vše je potřeba našeho poděkování. 

Takže, milí Kantovi, moc a moc děkujeme. Bylo u Vás fajn. 

Úplně jiný soudek poznávání i ochutnávání jsme 

otevřeli v dalším místě naší podzimní návštěvy v Chrámu 

Chmele a Piva v Žatci. Ke vzniku zábavného a poučného 

komplexu s tímto názvem vedlo více než 700 let pěstování 

vynikajícího aromatického chmele a výroba piva. Nachází se v 

zóně technických památek chmelařství. V chrámu jsme se 

mohli sami rozhodnout, co si zde dle zájmu prohlédneme a 

kam se vydáme pro poznání – mohl to být plně funkční 

Chmelový orloj, vyhlídková věž Chmelový maják, chmelařské 

muzeum, vnitřní expozici ve skladu chmele nebo restauraci u 

orloje. Každý zvolil, jen ten maják ve větrném počasí nelákal. 

Vyhrála to v centru městská památková rezervace, vyhlášená 

již v roce 1961, a teple vyhřátá kavárna U mlsné kozy. 

Pro další záměr jsme si vybrali jednu z nejkrásnějších 

městských památkových rezervací u nás, která patří k našim 

nejlépe dochovaným městům – Kadaň, důležité kulturní a 

turistické centrum severozápadních Čech, někdejší královské 

město. Náměstí vévodí radnice s bílou gotickou věží ze 14. 

století a Katovou uličkou. Ta dala Kadani přídomek město s 

nejužší ulicí, vede z Mírového náměstí a měří v nejužším místě 

66,1cm a v nejširším 131,5cm. Procházeli jsme a kochali se 

krásnou architekturou, úpravností i dech beroucí  54 metrovou 

výškou věže u radnice, z jejíhož 

ochozu dohlédnete i na vzdálené 

vrcholky Krušných hor, a pamětní 

deska na ní nám připomněla 

nejslavnějšího rodáka Mikuláše z 

Kadaně, který roku 1410 sestrojil 

staroměstský orloj v Praze. To vše 

přispělo k získání titulu Historické 

město roku 1995. A pak jsme našli 

Maxipsa Fíka a dozvěděli se, proč 

si ho Kadaň přivlastnila. Spisovatel 

Rudolf Čechura, který žil nedaleko 

města v malé, dnes již neexistující 

vesničce, napsal scénář k 

pohádkové postavičce přerostlého 

mluvícího inteligentního psa 

Maxipsa Fíka a herec Josef Dvořák, 

který zde také žil a účinkoval, Fíka 

namluvil. Když oslavil Fík 30. 

narozeniny, připravilo mu město 

oslavu, která se opakuje vždy 1. 

června s bouřlivými oslavami. Po 

Fíkovi se jmenuje nábřeží u řeky 

Ohře, má tam svoji sochu s Ájou a 

také svůj strom fíkovník. A pak, že si neumíme hrát! 

Vraceli jsme se s pěknými zážitky, mnohdy i 

hlubokými dojmy a úctou k úžasným lidem, jejich umění, 

řemeslům i historickým, kulturním a současným dovednostem. 

A velké skromnosti. Něco nelze ani slovy popsat. 
 

Nedělní slavnostní odhalení pramene 
 

Mnozí z nás si nenechali ujít tuto říjnovou akci, kterou 

velmi hezky připravilo Město Plesná, ZŠ a MŠ Plesná a Lesy 

ČR. Od vlakového nádraží v Plesné jsme se po uvítání 

místostarostkou Alenou Jelínkovou společně vydali houbovými 

lesy na místo, kde Lesy ČR připravily pamětní desku se 

jménem objeveného pramene. A protože si myslím, že v 

říjnových novinách se o této akci dozvíte více z jiného článku, 

dovolte mi pochválit všechny zainteresované i zúčastněné 

lidičky za opravdu pěknou a hřejivou akci v barevně 

podzimním lese a skvělý nedělní odpolední prožitek. A chutné 

kafíčko se sladkou tečkou. 

Vítězslava Pospíšilová
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Plesenský půlmaraton  
Plesenský půlmaraton je již popáté součástí běžeckého seriálu Salming Tour de Hospic. Trojitá dávka běhu, 

trojitá dávka pomoci druhým i sobě.  
 

Tři běhy ve třech dnech to je "Salming Tour de 

Hospic", který se uskutečnil ve dnech 20. až 22. 9. 2019. Tour 

odstartovala Františkova pětka během na 5 km ve 

Františkových Lázních, následoval  Plesenský půlmaraton v 

Plesné a Skalenská desítka ve Skalné.    

Výtěžek ze startovného byl rozdělen na tři díly. Jednu 

část získal Radeček Neuschl z Plesné, druhou Kubík Kohout ze 

Skalné a poslední část využije Hospic Sv. Jiří na poskytování 

služeb nevyléčitelně nemocným.  

Celková částka, která se vybrala na startovném, ale i 

formou dobrovolných příspěvků do kasičky, byla 32 tisíc 

korun.   

Samotný Plesenský půlmaraton kromě trati 21 km pro 

běžce nabízel i další druhy závodů. Půlmaraton pro cyklisty, 

desetikilometrovou trať pro běžce, tzv. Starostenskou desítku, 

dětský závod, ale také turistickou trasu, která byla letos 13 km 

dlouhá.  

Zázemí závodu v Plesné poskytla základní škola 

Plesná. Na dětské závody jsme využili atletický ovál před 

školou. Vhod nám přišel i altán k posezení účastníků, kde se 

tradičně prodávalo sladké občerstvení od SPCCH Plesná a 

klobásy a jiné dobroty od Ušáků. V samotné škole nám byly k 

dispozici šatny, WC a sprchy.  

Pro účastníky byly připraveny tři občerstvovací 

stanice na trase a další v cíli, kde také každý závodník obdržel 

dřevěnou účastnickou medaili. Počasí nám přálo a celé závody 

provázelo nádherné babí léto. 

Letošní trasa doznala několik 

změn, jednak z důvodu 

jednoduššího značení a také 

z důvodu např. pasoucích se 

krav v místech, kudy dřív 

vedla trasa. V den značení se 

nám také zkomplikoval úsek 

do Bad Brambachu, kde 

probíhaly stavební práce na 

budoucí cyklostezce. Ráno 

jsme označili trasu, ale do 

večera byl onen úsek 

vyfrézovaný, tudíž naše 

značení bylo pryč. Nic nás 

ovšem nedokáže odradit, 

značení jsme opravili v den závodu a musím konstatovat, že 

letošní značení bylo na výbornou. Nikdo nezabloudil. Trasa 

tentokrát nevedla přímo středem Bad Brambachu, protože jsme 

měli každoročně problém s označením úseku kolem kostela. 

Proto odbočila již před Bad Brambachem za silničním mostem 

doprava a obešla tím celý Bad Brambach. Závodníkům jsme 

tak ulehčili jeden z nejtěžších úseků trasy. Cesta sice není 

úplně ideální, co se povrchu týče, ale zato není kam zabloudit a 

není to tolik do kopce. Další změnou byl úsek, kde se přebíhalo 

přes les z německé strany na českou. Zde jsme v předchozích 

letech vždy museli úsek lesem vyčistit od větví a šišek, aby se 

vůbec dal proběhnout či projet na kole. Ale i přes výrazné 

značení mnozí cyklisté tuto odbočku do lesa v rychlosti 

přehlédli. Letos jsme zvolili odbočení do lesa o několik set 

metrů blíž, kde je označena trasa pro běžecké lyžování. U paty 

této cesty je nově umístěna dřevěná socha modlícího se muže, 

díky níž je odbočka nepřehlédnutelná, a samotná cesta 

nepotřebovala zvláštní úpravu a téměř žádné značení, protože 

vedla podél hraničních kamenů. Tímto krokem se však trasa 

půlmaratonu zkrátila. Po trase jsou k vidění i další dřevěné 

sochy s citáty,  jednu z nich jste mohli vidět u třetí 

občerstvovací stanice. Poslední změnou byl přeběh louky na 

Výspě. Louka byla ohraničena ohradníky, proto trasa musela 

vést dále po cestě, kde se pak stáčela doleva a louka se tak 

musela oběhnout. Tím se ale vyrovnala délka trasy.  

Vrcholem naší půlmaratonské trasy je rozhledna 

Wirtsberg u německého Landwüstu. Kolem této rozhledny 

jsme letos vedli i turistickou trasu. Je to krásné místo a díky 

pěknému počasí se mohli ti, kteří nezávodili a udělali si 

chvilku k zastavení, pěkně pokochat výhledem. 

S hladkým průběhem závodů pomáhala celá řada 

dobrovolníků. Ať již na trase, při registracích, přípravě nebo 

při úklidu, jsou nepostradatelní. Na trase pomáhali současní i 

bývalí žáci ZŠ Plesná a u registrací zkušený tým lidí, který 

nezištně pomáhá již několik let. Zpracování výsledků a dohled 

na tím vším má na starosti Pavel Sýkora, jenž byl u samotného 

vzniku půlmaratonu a má na tom všem velkou zásluhu. O 

kytky pro vítěze, ale i o další pomoc v zázemí se postarala 

místostarostka Alena Jelínková. Těmto všem i dalším 

nejmenovaným patří velký dík. Bez nich by to opravdu nešlo. 

Stejně tak by to nešlo bez podpory města a hlavně bez pomoci 

technických služeb. Ti pomáhají vytvořit pro vás to pravé 

zázemí. Mimo to letos vyrobili i cedule na značení trasy.  

Sponzory cen pro vítěze a odměn pro děti byli Travel 

Free Cheb, Večerka u Kaprů, Autodíly Martin Bigas a VZP 

Cheb. Dorty pro absolutního 

vítěze i vítězku půlmaratonu 

upekla Ludmila Tegelová. 

Ceny pro Starostenskou 

desítku věnoval Hervis Sport a 

ceny pro celkové vítěze celé 

Salming Tour jak jinak než 

firma Salming. 

Velký dík patří také 

SDH Plesná, konkrétně 

Martinu Polívkovi za 

obrovskou pomoc při přípravě 

a Davidu Kalinovi a jeho 

malým svěřencům, kteří 

pomohli při úklidu po 

závodech. Dále Martinu 

Bigasovi za velmi obětavou pomoc při přípravě, značení i 

následném úklidu, Zdeňkovi Dančovi, který je 

spoluorganizátor celé Tour a i zde na půlmaratonu je 

pomocnou rukou a vůbec všem, kteří jakoukoli měrou pomohli 

při organizaci závodů nebo při úklidu. 

Svých honorářů se pro dobrou věc vzdali i 

fotografové: Renata Balázsová, Pavel Vaculovič a Martina 

Chladová. Fotografie jsou k nahlédnutí na webových stránkách 

města a Facebookových stránkách MKS Plesná. 

Plesenský půlmaraton sice není jednoduchý závod, ale 

trasa je rozmanitá, okolí krásné a atmosféra domácká a 

přátelská. Organizace stojí na dobrovolnících a několika málo 

zaměstnancích města Plesná. Proto nám sem tam nějaký 

nedostatek jistě odpustíte. Děláme to srdcem, s láskou, 

odhodláním a ze všech sil. Děláme to pro dobrou věc! 

Děkujeme účastníkům, dobrovolníkům i sponzorům a 

zase za rok ve stejný čas, na stejném místě, se stejným 

nadšením se na Vás těší  

Doris Bigasová, MKS Plesná 
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STŘÍPKY Z HISTORIE - Kronika města Plesná 1945-1951 
 

Církev  

Německá 

evangelická církev měla 

v Plesné asi 1800 duší. Tato 

církev vedla matriky již od 

roku 1835. Nad nynějším 

zděným evangelickým 

kostelem stála dříve 

postavená modlitebna, první 

evangelický kostel 

v chebském okrese. Tuto 

modlitebnu postavila církev, 

když byl založen sbor 

v Plesné. Byl to první farní sbor v okrese, teprve později byl 

ustanoven farní sbor v Chebu, asi kolem 1859. Také plesenská 

modlitebna byla po celých 50 let jediná v tomto zapadlém 

koutu Čech. Chebský kostel byl postaven v letech 1868-70. 

V čele sboru stál za 2. světové války až do května 1945 farář 

Mrowiec, který jako Němec byl odsunut v polovině roku 1946. 

Odsunem osob německé národnosti do Německa se změnil stav 

plesenského sboru na desetinu. V roce 1948 měl sbor jenom asi 

100 duší a v roce 1951 již kolem 60. 

Po roce 1945 až do roku 1946 vedl tento sbor Jan 

Jiříček, duchovní z Mariánských Lázní, a od roku 1946 

nepřetržitě Jan Barthell. Do nynějšího sboru patří několik 

věřících, kteří se sem po roce 1945 přistěhovali ze Slezska a 

jejichž předkové byli Čeští bratři, kteří museli po bitvě na Bílé 

hoře opustiti Čechy a usadit se natrvalo ve Slezsku (např. 

rodina Utíkalova). 

Katolická církev: v tomto městečku byl stav věřících 

evangelíků a katolíků celkem vyrovnán. Přílivem Slováků rostl 

pochopitelně stav katolíků, ale likvidováním továren a s tím 

spojeným stěhováním obyvatel z Plesné nazpět do vnitrozemí 

počet věřících stále klesá.  

 

/Pokračování příště/ 

Z naskenovaného originálu pro PN přepsal Martin Polívka
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JAK TŘÍDIT 
SKLO  

vhazuje se do zeleného nebo bílého kontejneru. Pokud 

jsou k dispozici oba, je důležité třídit sklo i podle barev: 

barevné do zeleného, čiré do bílého. Pokud máte kontejner na 

sklo jen jeden, pak do něj dávejte sklo bez ohledu na barvu. 

Vytříděné sklo není nutné rozbíjet, bude se dále třídit! Díky 

svým vlastnostem se dá skleněný odpad recyklovat do 

nekonečna. 

 
ANO 

Do zeleného kontejneru můžeme vhazovat barevné 

sklo, například lahve od vína, alkoholických i nealkoholických 

nápojů. Vhodit do zeleného kontejneru můžete také tabulové 

sklo z oken a ze dveří. 

Do bílého kontejneru vhazujte sklo čiré, tedy sklenice 

od kečupů, marmelád či zavařenin a rozbité skleničky. 
 

NE!!!  

Do těchto nádob nepatří keramika a porcelán. Nepatří 

sem ani autosklo, zrcadla nebo třeba drátované sklo, zlacená a 

pokovená skla. Varné a laboratorní sklo, stejně jako 

sklokeramika do zeleného kontejneru také nepatří. Vratné 

zálohované sklo vracejte zpět do obchodu. 

 

PLAST  

patří do žlutého kontejneru. V průměrné české 

popelnici zabírají nejvíc místa ze všech odpadů, proto je 

nejenom důležité jejich třídění, ale i sešlápnutí či zmačkání 

před vyhozením. Mimo níže uvedených značek do těchto 

kontejnerů můžete vyhazovat i odpady označení číslem 7. A 

v Plesné vhazujeme do plastů i nápojové kartony. 

 
ANO  

Do kontejnerů na plasty patří fólie, sáčky, plastové 

tašky, sešlápnuté PET láhve, obaly od pracích, čistících a 

kosmetických přípravků, kelímky od jogurtů, mléčných 

výrobků, balící fólie od spotřebního zboží, obaly od CD disků a 

další výrobky z plastů. Pěnový polystyren sem vhazujeme 

v menších kusech. 
 

NE!!!  

Naopak sem nepatří mastné obaly se zbytky potravin 

nebo čistících přípravků, obaly od žíravin, barev a jiných 

nebezpečných látek, podlahové krytiny či novodurové trubky. 

Veškeré výrobky z tvrdých plastů – plastové kýble, rozbité 

hračky, kanalizační potrubí, zahradní židle. Obaly od polévek 

se značkou C/… (jedná se o kombinované materiály) 

 

PAPÍR  
patří do modrého kontejneru. Ze všech tříděných 

odpadů právě papíru vyprodukuje průměrná česká domácnost 

za rok hmotnostně nejvíc. Modré kontejnery na papír bývají 

nejsnazším způsobem, jak se ho správně zbavit. Alternativu 

pak poskytují sběrné suroviny, které nejsou vždy dostupné, na 

druhou stranu nabízejí za papír roztříděný podle druhů finanční 

odměnu. 

 
ANO 

Vhodit sem můžeme například časopisy, noviny, 

sešity, krabice, papírové obaly, cokoliv z lepenky, nebo knihy. 

Obálky s fóliovými okénky sem můžete také vhazovat, nevadí 

ani papír s kancelářskými sponkami. Zpracovatelé si s nimi 

umí poradit. Skartovaný papír nesmí být mastný nebo jinak 

znečištěný. Bublinkové obálky vhazujeme pouze bez 

plastového vnitřku! 

 

NE!!! 

Do modrého kontejneru nepatří celé svazky knih 

(vhazovat pouze bez vazby, ve větším počtu patří na sběrný 

dvůr), uhlový, mastný nebo jakkoliv znečištěný papír, 

laminátový a povoskovaný papír. Tyto materiály nelze už 

nadále recyklovat. To samé platí o termopapíru (účtenkách). 

Ani papír od stavebního materiálu sem nepatří – cement, 

vápno, lepidlo. Ten vhazujte do velkoobjemového odpadu. 

Pozor, použité dětské pleny opravdu nepatří do kontejneru na 

papír, ale do popelnice!!! 

 

NÁPOJOVÝ KARTÓN 
známý jako krabice na mléko nebo víno. V Plesné se 

nápojové kartóny vhazují do kontejnerů na plasty nebo 

žlutých pytlů na tříděný odpad! Nikdy NE do kontejneru na 

papír. Z kartónů mohou vytékat zbytky obsahu a tím se znečistí 

již vytříděný papír. Zbytky mléka je třeba z krabice vylít, 

případně krabici vypláchnout vodou. V jiných obcích mohou 

být kontejnery určené pro nápojové kartony označeny 

oranžovou nálepkou. Na nápojových kartonech jsou tyto 

značky: 

 

 

 

ANO 

Pokud najdete oranžovou nálepku, pak sem patří 

krabice od džusů, vína, mléka a mléčných výrobků, které je 

potřeba před vhozením do kontejneru řádně sešlápnout. 

 

NE!!! 

Nepatří sem „měkké" sáčky, například od kávy a 

různých potravin v prášku. Neodhazujte sem ani nápojové 

kartony obsahující zbytky nápojů a potravin. 

 

KOVY 

V posledních letech se na ulicích objevují stále častěji 

i šedé nádoby na třídění kovových obalů. Jsou určeny 

především na sběr plechovek a drobnějšího kovového odpadu. 

V Plesné lze odvézt plechovky a jiný drobný kovový odpad do 

sběrného dvora.  

 

 

 

ANO 

Do kontejnerů patří drobnější kovový odpad, který lze 

skrz otvor bez problémů prostrčit – typicky plechovky od 

nápojů a konzerv, kovové tuby, alobal, kovové zátky, hřebíky, 

šroubky, kancelářské sponky a další drobné kovové odpady. 

Na sběrné dvory lze kromě těchto menších odpadů odvážet i 

další kovové odpady – trubky, roury, plechy, hrnce, vany, kola 

a další objemnější předměty. Samostatnou kapitolou jsou 
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kovové elektrospotřebiče, které lze na sběrných dvorech 

odkládat pouze kompletní. 

 

NE!!! 
Do kontejnerů na ulici nepatří plechovky od barev a 

jiných nebezpečných látek, tlakové nádoby se zbytky 

nebezpečných látek ani domácí spotřebiče a jiná vysloužilá 

zařízení složená z více materiálů. Tyto druhy odpadů se třídí na 

sběrných dvorech samostatně. Nepatří do nich ani těžké nebo 

toxické kovy jakou jsou olovo či rtuť. Samostatnou kapitolu 

pak tvoří autovraky, jež převezmou a doklad o ekologické 

likvidaci vystaví na vrakovištích. 

 

SMĚSNÝ ODPAD 
Obecně lze říci, že pokud se nejedná o elektroodpad, 

baterie, světelné zařízení, nebezpečný a objemný odpad nebo o 

odpad, se kterým se musí nakládat zvláštním způsobem (např. 

zbytky léčiv), jedná se o odpad, který lze vhodit do směsného 

odpadu. 

 

Co patří do směsného odpadu? 
 Účtenky z obchodů (jsou z tzv. termopapíru - 

termopapír v drtivé většině případů obsahuje látku 

bisfenol. Uvolněné látky pak znečišťují vodu v 

papírnách a dostávají se do papíroviny. 

 Výrobky označené Identifikačním kódem C/ znamená, 

že se jedná o obal vyrobený  kombinací různých 

materiálů, tudíž ve většině případů vhazujte takto 

označené obaly do směsného odpadu. 

Výjimku tvoří například C/PAP, což jsou nápojové 

kartony, které patří sešlápnuté (a můžete je vhazovat i 

s víčky) do kontejnerů označených oranžovou 

nálepkou nebo do oranžových pytlů. 

 Tuby od zubní pasty - mohou obsahovat hliníkovou 

vrstvu. Navíc většinou zůstává určité množství pasty 

v tubě, takže se jedná o znečištěný obal. 

 Použité dětské pleny, papírové kapesníky a dámské 

hygienické potřeby 

 Prázdné plastové obaly od kosmetiky vytřiďte do 

plastů, zbytky slijte a v menším množství je můžete 

vyhodit v pytlíku do směsného odpadu, ve větším 

množství odvezte na sběrný dvůr. Např. řasenka je 

sice z plastu, ale je znečištěna zbytky barvy, proto ji 

vhazujte do směsného odpadu. 

 Molitan v malém množství můžete vhodit do 

směsného odpadu, ve větším množství odvezte do 

sběrného dvora. 

 Kazety i diskety patří do směsného odpadu, ve větším 

množství na sběrný dvůr. Papírové obaly se dají 

vytřídit do papíru a plastové do plastů. 

 Obal od vajíček je vyrobený z nejméně kvalitních 

papírových vláken. Jeho další zpracování je velmi 

problematické, proto je opravdu lepší ho vhodit do 

směsného odpadu. 

 

Co nepatří do směsného odpadu: 
 Nic, co lze recyklovat. 

 Elektroodpad NEPATŘÍ do směsného odpadu.  Patří 

na místa zpětného odběru, jako jsou prodejny, kde jste 

elektro pořídili. Odnést je můžete  také na sběrný 

dvůr. 

 Prostředky na hubení hmyzu. U těchto přípravků se 

vždy řiďte pokyny na obalu. Ve většině případů patří 

do nebezpečného odpadu, odvezte je proto na sběrný 

dvůr nebo do mobilní sběrny nebezpečného odpadu. O 

nebezpečné vlastnosti výrobku  informuje oranžová 

výstražná značka na obalu. 

 Baterie, světelné zařízení, nebezpečný a objemný 

odpad nebo odpad, se kterým se musí nakládat 

zvláštním způsobem, např. zbytky léčiv (ty můžete 

odevzdat v kterékoli lékárně). 

 

Od ledna 2020 bude možné odevzdávat použitý fritovací olej 

ve sběrném dvoře v Plesné. 

Nikdy nevhazujte komunální odpad do kontejnerů a pytlů 

na tříděný odpad! 

 

OZNÁMENÍ PRO OBČANY 
 

V Městském kulturním středisku Plesná je nově otevřena 

ordinace praktického lékaře. 

Provozovatel: 
Ordinace všeobecného praktického lékařství, s.r.o. 

Sídlo: Tepelská 867/3a, 351 01 Mariánské Lázně 

IČO: 03409091 

Pracoviště Ordinace Plesná: 
Náměstí Svobody 52, 351 35 Plesná 

Telefon: +420 777 737 441 

email: pl@ovpl.cz 

www.ovpl.cz 

MUDr. Zdeněk Hess, Ph.D. 

MUDr. Vladimír Kadlec 

Hana Charvátová, registrovaná sestra 

Ordinační doba: 
Pondělí 8.00 – 12.00 

Středa 15.00 – 18.00 

Pátek 15.00 – 18.00 

 

 

 

 

 

Vogl Waldemar Chlad Antonín 

Manolová Margita Čelinák Jan 

Bikarová Agnesa Chladová Marie 

Stadtler Helmut Buzická Stanislava 

Adámková Anna Beránek Miroslav 

Dyčková Margita Machoňová Darina 

Brabec Josef  

Lys Václav  

Rottová Karolína  

Čejková Jitka  

Pospíšil Josef  

Daškevičová Anežka  

Jílek Václav  

Kusková Marie  

Floriánová Ludmila  

BLAHOPŘEJEME 

 

V měsíci září 2019 oslavili  

významné životní výročí tito občané: 

 

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme! 

(redakce a SPOZ) 

https://l.facebook.com/l.php?u=http%3A%2F%2Fwww.ovpl.cz%2F%3Ffbclid%3DIwAR3AjuiIJJwWQI5pE7JHprUyFO9Yj71U1-HcObciY-t4cel0ZLudQuMnx4A&h=AT0VwKmqXKwg-vK8fbs4NzzIbVJGCWaTsPqfJoGxMkCPXq7aplObJJzzzlSlrYJyn6EJfHZJS2Je122yeB0Fq3qUCNc5DeL30u8kDUoRGRWiRmhU44A-yYzGaPW1v8nLqEuDsio3LaNRU8TFemuWfjnnlPht5mZaF409acObiK8LHUaFFUNgdznpRdJZQtSFLH_NslCIwSswL4epfrw9mz9umHm8S8u7wpsgRid2IbZ-gqP34cRyYX8Upj7eIj13XzkAH6HiSp9bTm7yzkyOTXd2hrLpuNnStZ6uEXL0-wl3obsgCwCG_EPIbB4gYRt0rkPgP-pepABrsmfGGKGiVOtoJVW_6QqRQqL2EzK2-N8-GkkSLi1pQ1hC2b6tjT_m3uZxNvn6CKburF3M_8ih6OyImrRG8-HtGO14JdpQjgzpH1PcXVtuys1XstZsjvTtZgOrwH_Jm0t7QTRqzyRkrYArCGezBR-eD80REm_Wv7gf3i3wuonR9OQlJS7erGx9j2Ob7xh9mQXcUMEjxGpeLgZtyvNwWaMGITg2E6lnColu7Gey0NNDqkbuxb9Qpij8mbE526Eo3KXXq9p5gSg50ET3bLGI_q5ftq1fmE4oadMRjPYM6RbJE7zVGLWsfSE
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PRÁCE MINIBAGREM 
TOMÁŠ HENEŠ 

777 594  435 
E-mail: bagrlevne@email.cz 

www.bagrlevne.cz 
 

 

 
 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Prodej slepiček 
Drůbež Červený Hrádek prodává slepičky typu Tetra hnědá, 

Dominant všechny barvy, Green Shell - typu Araukana. 

14- 19 týdnů / 159 -209,- Kč/ ks. 

Prodej:  Plesná – Náměstí Svobody   

26. 10. a 17. 11 - 14.00 hod. 

 Info: Po-Pá 9.00 – 16.00 hod., tel. 601 576 270, 728 605 840 

 

INZERCE 
 

mailto:bagrlevne@email.cz


srpen / září 2019                                                                                           Plesenské noviny                                                                                                              str. 12 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Redakce děkuje všem přispěvatelům. Uzávěrka každého čísla je do 28. dne předchozího měsíce. Příspěvky předejte na adresu redakce. 

Redakce neodpovídá za obsah dodaných článků a obsah článků nemusí vyjadřovat názor redakce. 

Měsíčník Plesenské noviny vydává Městský úřad Plesná, registrační číslo 13/99 

Adresa redakce: MěÚ Plesná, 5. května 301, 351 35 Plesná, tel. 354 596 576, e-mail: plesna@mestoplesna.cz 

mailto:plesna@mestoplesna.cz

